
 

 

Sammanträdesprotokoll 1 (41) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-04-23  

    

 

 

ANSLAG/BEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

  

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2018-04-23 

Datum då anslaget sätts upp 2018-05-03 

Datum då anslaget tas ned 2018-05-23 

  

Förvaringsplats för protokollet Närarkivet 

  

  

Underskrift Mia Nilsson 

  
 

Plats och tid Arvika Näringslivscentrum, hörsalen, kl. 19.00–20.50 

  

Beslutande ledamöter Se nästa sida. 

  

Övriga närvarande Mikael Jareke, kommundirektör 

Anna Wikstrand, bitr kommundirektör 

Per-Joel Sewelén, verksamhetschef Lärande och stöd 

Eva Nilsson, verksamhetschef Vård och omsorg 

Andreas Solin, personalchef 

Birgitta Jansson, ekonomichef 

Mattias Larsson, myndighetschef 

Lars-Erik Jansson, koncernstrateg 

Mikael Engstig, VD Arvika Fastighets AB 

Anders Norrby, VD Arvika Teknik AB 

Thomas Malmstedt, VD Arvika Fjärrväme AB, Arvika Kraft AB 

Lennart Rönning, VD Arvika Kommunnät AB 

Lasse Hägglund, webmaster 

Sven-Erik von Wachenfeldt Nilsson, revisor 

Bengt Rönnehäll (S), ej tjänstgörande ersättare 

Mia Nilsson, sekreterare 

 

  

Justerare Gösta Frödin och Henrik Axelsson 

Justeringens plats och tid Kommunledningsstabens kansli den 2 maj 2918  

Paragrafer 66 - 91 

  

  

Sekreterare Mia Nilsson 

  

  

Ordförande Lars-Ove Jansson 

  

  

Justerare Gösta Frödin Henrik Axelsson 

  



 

 

Sammanträdesprotokoll 2 (41) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-04-23  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

Beslutande ledamöter  

  

Lars-Ove Jansson, ordförande (S) 

Jan Westergren, 1:e vice ordförande (M) 

Gerd Karlsson, 2:e vice ordförande (S) 

Peter Söderström (S) 

Jan Wettmark (M) 

Aina Wåhlund (S) 

Mona Smedman (C) 

Lena Kandergård (S) 

Sten Fransson (S) 

Ann Garin (SD) 

Carin Bengtsson (V) 

Kristina Bengtsson Nilsson (M) 

Eva Svensson (S) 

Barbara Hinsch (MP) 

Per-Olov Ålander (C) 

Gösta Frödin (L) 

Jenny Boquist (S) 

Kenneth Wåhlund (S) 

Maria Rönnehäll (S) 

Nils-Gunnar Andersson (S) 

Camilla Gustafsson (C) 

Lisa Levin (S) 

Anders Söderström (S) 

Alina Koltsova (MP) 

Karl-Erik Hylén (SD) 

Håkan Jivesand (S) 

Kerstin Svensson (S) 

Kersti Lundin (V) 

Kenneth Johannesson (S) 

Christopher Jakobsson (KD) 

Pål Jonson (M) 

Jonas Ås (S) 

Kerstin Nord (SD) 

Eva-Lisa Shala (S) 

Ingela Jonsson (C) 

Henrik Axelsson (S) 

Linda Hjalmarsson Fjeldstad (S) 

Martin Peeters (MP) 

Mattias Forsberg (V) 

Henrik Samuelsson (M), ersätter Börje Wahlund 

(M) 

Paul Stolt (M), ersätter Peter Joensuu (M) 

Curt Edenholm (L), ersätter Lisbeth Öjstrand (L) 

Hans Forssell (S), ersätter Claes Pettersson (S) 

Margaretha von Wachenfeldt (S), ersätter Göran 

Andersson (S) 

Irene Söderström (S), ersätter Rikard Dahlin (S) 

Frida Hagström (SD), ersätter Leif Hansson (-) 

Claes Axelsson (V) ersätter Christina Wallin 

Ohlsson (V) 

Sven-Inge Eriksson (M), ingen ersättare 

Robert Aronius (C), ingen ersättare 



 

 

Sammanträdesprotokoll 3 (41) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-04-23  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

Innehåll 

Ärende Sida 

Allmänhetens frågestund .......................................................................................................................... 4 

Interpellationsdebatt ................................................................................................................................. 5 

Enkel fråga om integration, Ingela Jonson (C) ......................................................................................... 6 

Enkel fråga om tidigare ställda motioner, Curt Edenholm (L) ................................................................. 7 

Årsredovisning 2017 ................................................................................................................................. 8 

Hjälpmedelsnämnden i Värmland, årsredovisning för 2017 .................................................................. 10 

Redovisning av motioner som är äldre än ett år och vilkas beredning inte avslutats i april 2018 ......... 11 

Redovisning av medborgarförslag som är äldre än ett år och vilkas beredning inte avslutats i april 

2018 ........................................................................................................................................................ 12 

Motion om privat byggnation och drift av nytt särskilt boende och trygghetsboende i Arvika ............. 13 

Motion om anordnandet av fruktlundar och stadsodlingar ..................................................................... 15 

Motion om verksamheten vid överförmyndarnämnden ......................................................................... 17 

Motion om början med sex timmars arbetsdag ....................................................................................... 19 

Medborgarförslag om bro över järnvägen .............................................................................................. 21 

Medborgarförslag om att belysa stugor och träd på Sågudden ............................................................... 22 

Medborgarförslag om separata laddstationer för elbilar som inte inkräktar på de parkeringsplatser 

som finns i kommunen............................................................................................................................ 23 

Medborgarförslag om försöksverksamhet med praktisk utbildning ....................................................... 24 

Näringslivsstrategi 2018-2020 ................................................................................................................ 26 

Bredbandsstrategi 2018-2020 ................................................................................................................. 28 

Fastighetsreglering - Rådane 1:103 till Rådane 1:106 ............................................................................ 29 

Motion om införande av Örebromodellen vid upphandlingar i de kommunala bolagen för ökad 

social hållbarhet, remiss .......................................................................................................................... 30 

Motion - Svea över 100 år som biograf och viktig i Arvikas kulturliv. Ökat kommunalt stöd 

stärker kulturen, remiss ........................................................................................................................... 31 

KPMG och Kommunrevisionen - Granskning av fysisk planering, för kännedom ............................... 32 

KPMG AB och Kommunrevisionen - Granskning av biståndshandläggning och verkställighet 

inom hemtjänsten, för kännedom ........................................................................................................... 34 

KPMG AB och Kommunrevisionen - Granskning av samverkan kring missbruksvård, för 

kännedom ................................................................................................................................................ 37 

Revisionsrapport över årsredovisning 2017 ........................................................................................... 39 

Medborgarförslag om ny högstadieskola, remiss ................................................................................... 41 
 



 

 

Sammanträdesprotokoll 4 (41) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-04-23  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 66 Dnr KS 2018/23-101 

Allmänhetens frågestund 

Kommunfullmäktiges beslut 

Frågorna och svaren läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 

Simon Rodin har skriftligen inkommit med en fråga gällande om Arvika har 

någon form av arkitektur eller planläggning, specifikt anpassad för att göra 

det svårare för hemlösa att vara på offentlig plats. Han undrar även hur 

många hemlösa det finns i Arvika kommun. 

 

Kommunalrådet Peter Söderström (S) svarar att det inte finns någon sådan 

arkitektonisk utformning. Han kan inte svara på hur många hemlösa som 

finns i staden, utan ber om att få återkomma med ett svar. 

 

Gert Raiml frågar om han fortfarande är god man, trots att barnet som han är 

god man för, har upphöjts i ålder och nu är över 18 år. Han upplever att det 

råder skilda meningar mellan kommunens förvaltning och Överförmyndar-

nämnden i denna fråga.  

 

Utskottet Lärande och stöds ordförande Aina Wåhlund (S) svarar att den som 

är utsedd till god man, är god man. 
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KF § 67 Dnr KS 2018/25-101 

Interpellationsdebatt  

Sammanfattning 

Ingen interpellation ställs. 
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KF § 68 Dnr KS 2018/24-101 

Enkel fråga om integration, Ingela Jonson (C) 

Sammanfattning 

Ingela Jonson (C) ställer en enkel fråga till kommunalrådet Peter 

Söderström (S) om Arvika kommun kommer att fortsätta att utveckla och 

förbättra sitt integrationsarbete, i enlighet med de kriterier som journalisten 

Karin Alfredsson i sin föreläsning för Kommunfullmäktige, menar är 

gemensamma för de kommuner som lyckats med sitt integrationsarbete.  

 

Peter Söderström (S) svarar att det kommer Arvika kommun att göra.  
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KF § 69 Dnr KS 2018/24-101 

Enkel fråga om tidigare ställda motioner, Curt 
Edenholm (L) 

 

Curt Edenholm (L) ställer en enkel fråga till kommunalrådet Peter 

Söderström (S), om när tivoliplatsen kommer att asfalteras. Ärendet togs upp 

i en motion år 2014.  

Curt undrar vidare vad som hänt med åtgärdsvalsstudien från 2015 gällande 

övergångar vid järnvägen, som skulle ha varit klar under första kvartalet 

2018.  

 

Peter Söderström (S) svarar att gällande tivoliplatsen så finns det pengar 

avsatta för att asfaltera. Arbetet inleds med att det dras nya rör och ledningar 

och asfalteringen kommer att ske under år 2019.  

Gällande åtgärdsvalstudien, så är denna lite försenad och beräknas vara klar 

under sommaren.  
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KF § 70 Dnr KS 2018/40-042 

Årsredovisning 2017  

Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendet återremitteras. 

Sammanfattning 

Ekonomistaben har upprättat förslag till årsredovisning för 2017. 

Årsredovisningen innehåller en sammanfattande analys av måluppfyllelsen, 

medarbetaranalys, finansiell analys, drifts- och investeringsredovisning, 

sammanställd redovisning för koncernen Arvika kommun samt 

verksamhetsberättelser för samtliga verksamheter. 

 

Den sammanfattande analysen av måluppfyllelsen visar att flera 

övergripande verksamhetsmål inte har nåtts fullt ut under året. Insatser 

kommer att krävas för att förbättra de områden där målen inte uppnåtts. 

Exempel på det är de höga sjuktalen samt budgetföljsamheten. Bedömningen 

är dock att måluppfyllelsen innebär att verksamheten i allt väsentligt har 

bedrivits inom ramen för begreppet god ekonomisk hushållning. 

 

Kommunkoncernens samlade resultat uppgick till 78,4 Mkr. Efter 

bokslutsdispositioner och skatt uppgick resultatet för koncernen Arvika 

Stadshus AB till 9,9 mkr och kommunens resultat uppgick till 68, 5 mkr. 

Kommunens balanskravsresultat uppgick till 59,3 mkr. 

 

Investeringsutgifterna uppgick till 75,8 mkr att jämföra med 

investeringsbudgeten som uppgick till 137 mkr. Av investeringsanslagen 

2017 återstår 61 345 tkr som inte förbrukats under året. Av överskottet 

föreslås 61 192 tkr föras över till 2018. Fördelning på projektnivå framgår av 

bifogat förslag till reviderad investeringsbudget 2018. 

 

Investeringsutgifterna har med hjälp av årets resultat, 68,5 mkr, 

avskrivningar på 20,2 mkr samt egen likviditet finansierats med egna medel. 

Beslutsunderlag 

Ekonomstabens tjänsteskrivelse 27 mars 2018 

Upprättat förslag till årsredovisning 2017 

Förslag till ramöverföring av investeringsmedel 2017 till 2018 

Kommunledningsutskottets protokoll den 3 april, § 49 

Kommunstyrelsens protokoll den 9 april 2018, § 56 
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KF § 70 forts. 

Beslutet skickas till 

Kommundirektören 

Ekonomichefen 

Verksamhetscheferna 

Revisionen 
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KF § 71 Dnr KS 2018/36-730 

Hjälpmedelsnämnden i Värmland, årsredovisning för 
2017 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att utifrån årsredovisningen bevilja 

ansvarsfrihet för Hjälpmedelsnämnden. 

Sammanfattning 

Hjälpmedelsnämnden i Värmland har upprättat och godkänt årsredovisning 

för verksamhetsår 2017.  

Beslutsunderlag 

Årsredovisning Hjälpmedelsnämnden den 26 mars 2018 

Hjälpmedelsnämndens protokoll den 9 mars 2018 

Beslutet skickas till 

Hjälpmedelsnämnden 
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KF § 72 Dnr KS 2018/297-101 

Redovisning av motioner som är äldre än ett år och 
vilkas beredning inte avslutats i april 2018 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att motionen blir föremål för fortsatt 

handläggning. 

Sammanfattning 

Enligt arbetsordning för Kommunfullmäktige ska Kommunstyrelsen vid 

fullmäktiges april- och oktobersammanträden redovisa de motioner vilkas 

beredning då ännu inte slutförts och som är äldre än ett år. 

 

Den 30 november 2016 lämnade Barbara Hinsch (MP) in en motion om att 

Arvika kommun ska avinvestera i fossila bränslen. 

 

Motionen behandlades vid Kommunfullmäktiges sammanträde den 19 

december 2016, § 295 och remitterades till Kommunstyrelsen för beredning. 

 

Motionen är obesvarad. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 27 februari 2018 

Kommunledningsutskottets protokoll den 5 mars, § 37 

Kommunstyrelsens protokoll den 9 april 2018, § 57 

 

Under överläggningen yttrar sig Gösta Frödin (L) 

Beslutet skickas till 

Kanslienheten 
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KF § 73 Dnr KS 2018/298-101 

Redovisning av medborgarförslag som är äldre än ett 
år och vilkas beredning inte avslutats i april 2018 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

Sammanfattning 

Enligt arbetsordning för Kommunfullmäktige ska Kommunstyrelsen vid 

fullmäktiges april- och oktobersammanträden redovisa de medborgarförslag 

vilkas beredning då ännu inte slutförts och som är äldre än ett år. 

 

Enligt diariet finns det inte något medborgarförslag som är äldre än ett år. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 27 februari 2018 

Kommunledningsutskottets protokoll den 5 mars, § 38 

Kommunstyrelsens protokoll den 9 april 2018, § 58 

Beslutet skickas till 

Kanslifunktionen 
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KF § 74 Dnr KS 2017/1406-009 

Motion om privat byggnation och drift av nytt särskilt 
boende och trygghetsboende i Arvika 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad. 

Reservation 

Kristina Bengtsson Nilsson (M), Henrik Samuelsson (M), Ingela Jonsson 

(C), Pål Jonson (M), Mona Smedman (C), Gösta Frödin (L), Curt Edenholm 

(L), Jan Westergren (M), Per Olov Ålander (C), Christopher Jakobsson (KD) 

reserverar sig mot beslutet till förmån för yrkandet om bifall till motionen.  

Sammanfattning 

Kristina Bengtsson Nilsson (M), Gösta Frödin (L), Christoffer Jakobsson 

(KD) och Mona Smedman (C) har inkommit med en motion om privat 

byggnation och drift av nytt särskilt boende och trygghetsboende i Arvika. 

De yrkar att Arvika kommun utreder förutsättningarna för privat byggnation 

och drift av särskilt boende samt utreder möjligheten att kombinera detta 

med ett trygghetsboende.  

 

Kommunfullmäktige har den 27 november 2017, KF § 245, remitterat 

motionen till Kommunstyrelsen för beredning. 

 

Enligt befolkningsprognosen kommer antalet 80 år och äldre att öka och 

sannolikt kommer det att vara behov av fler äldreboendeplatser i kommunen 

från år 2022. Motionärerna menar att en nybyggnation av ett särskilt boende 

i kommunens regi kommer att påverka ett redan ansträngt 

investeringsutrymme. Genom att överlåta byggnation samt drift av ett nytt 

äldreboende till privat aktör kan det minska belastningen på kommunens 

behov av kommande investeringar. 

 

Vård och omsorg ser att det kan vara möjligt att utreda förutsättningarna och 

ett eventuellt intresse för privat byggnation och drift av äldreboende när ett 

framtida behov av byggnation uppstår. Det ligger dock inte i kommunens 

uppdrag eller kompetens att utreda om privat aktör vill eller är intresserad av 

att bygga ett trygghetsboende. 
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KF § 74 forts. 

Beslutsunderlag 

Kristina Bengtsson Nilsson (M) med fleras motion den 27 november 2017 

Kommunfullmäktiges protokoll den 27 november 2018, KF § 245 

Vård och omsorgs tjänsteskrivelse den 5 februari 2018 

Vård och omsorgsutskottets protokoll den 15 februari 2018, VoO § 11 

Kommunstyrelsens protokoll den 9 april 2018, § 59 

 

Under överläggningen yttrar sig Kristina Bengtsson Nilsson (M), Gösta 

Frödin (L), Per-Olov Ålander (C), Peter Söderström (S), Mattias Forsberg 

(V), Mona Smedman (C), Henrik Samuelsson (M), Ann Garin (SD),  

Nils-Gunnar Andersson (S)  

Yrkande 

Kristina Bengtsson Nilsson (M) yrkar bifall till motionen 

Gösta Frödin (L) yrkar bifall till motionen 

Per-Olov Ålander (C) yrkar bifall till motionen 

Peter Söderström (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Mattias Forsberg (V) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Mona Smedman (C) yrkar bifall till motionen 

Henrik Samuelsson (M) yrkar bifall till motionen 

Ann Garin (SD) yrkar bifall till motionen 

Nils-Gunnar Andersson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till 

beslut 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer förslagen bifall till motionen och bifall till 

Kommunstyrelsens förslag till beslut mot varandra och finner att 

Kommunfullmäktige bifaller Kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 

Omröstning begärs. Kommunfullmäktige godkänner handuppräckning som 

beslutsgång. 

 

Med 28 ja-röster för bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut, mot 17 

ja-röster för bifall till motionen, beslutar Kommunfullmäktige bifalla 

Kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Beslutet skickas till 

Verksamhetschef 
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KF § 75 Dnr KS 2017/1514-009 

Motion om anordnandet av fruktlundar och 
stadsodlingar 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att frågan hänskjuts till budgetprocessen och 

motionen anses därmed besvarad. 

Sammanfattning 

Carin Bengtsson (V) föreslår i sin motion att kommunen anlägger 

fruktlundar där kommuninvånarna kan komma och plocka frukt och bär. I 

motionen lämnas även förslag att kommunen skapar möjlighet för stads-

odlingar för de kommuninvånare som själva inte har tillgång till mark för 

odling. 

Beslutsunderlag 

Carin Bengtssons (V) motion om fruktlundar den 18 december 2017 

Kommunfullmäktiges protokoll den 18 december 2017, § 250 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 22 januari 2018 

Kommunledningsutskottets protokoll den 5 mars § 42 

Kommunstyrelsens protokoll den 9 april 2018, § 60 

 

Under överläggningen yttrar sig Carin Bengtsson (V), Alina Koltsova (MP), 

Barbara Hinsch (MP), Ann Garin (SD), Gösta Frödin (L), Henrik Axelsson 

(S), Peter Söderström (S) 

Bedömning 

Den inkomna motionen om anläggande av fruktlundar för kommunens 

invånare samt förslaget om att möjliggöra för stadsodlingar är intressant ur 

flera aspekter. En stadsodling skulle erbjuda Arvikaborna möjlighet att odla 

egna grönsaker eller få tillgång till frukt och bär även om man inte har egen 

trädgård men också utgöra ett trevligt inslag i stadsbilden. På grund av 

begränsat investerings- och driftutrymme finns idag ingen möjlighet att 

prioritera förslaget. 

Yrkande 

Carin Bengtsson (V) yrkar bifall till motionen 

Barbara Hinsch (MP) yrkar bifall till motionen 

Alina Koltsova (MP) yrkar till bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Ann Garin (SD) yrkande bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Gösta Frödin (L) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Henrik Axelsson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Peter Söderström (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 
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KF § 75 forts. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer förslaget om bifall till motionen mot förslaget om bifall 

till Kommunstyrelsens förslag till beslut, och finner att Kommunfullmäktige 

bifaller Kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Beslutet skickas till 

Carin Bengtsson (V) 

Bitr. kommundirektör 

Utredningssekreterare 

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 17 (41) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-04-23  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 76 Dnr KS 2017/1402-009 

Motion om verksamheten vid överförmyndarnämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige konstaterar att handläggningen vid överförmyndar-

verksamheten följer lagstiftning och rekommendationer från SKL. 

Verksamheten har utökats de senaste åren utifrån behov och en förstärkning 

har genomförts 2018. Ett uppdrag om analys av verksamheten är givet. Den 

rapportering som i dag sker till fullmäktige bedöms tillräcklig. 

Kommunfullmäktige beslutar att Kommunstyrelsen återkommer med en 

rapport till Kommunfullmäktige så snart som möjligt. 

 

Motionen anses därmed besvarad. 

Sammanfattning 

Företrädare för nya Moderaterna föreslår i motion att det görs en analys av 

verksamheten vid överförmyndarnämnden och att fullmäktige varje månad 

får en rapport om densamma. 

 

Verksamheten vid överförmyndarnämnden följs noggrant av nämnden och 

av ansvariga chefer i dialog med medarbetarna. Där föregår en gedigen 

handläggning av komplexa ärenden och i nuläget är det svårt att uppnå de 

mål nämnden har vad avser handläggningstider. De senaste åren har 

budgetberedningen agerat genom att tillskjuta medel för utökning av 

verksamheten utifrån ökade behov. Handläggningen följer gällande 

lagstiftning och rekommendationer från SKL (Sveriges Kommuner och 

Landsting). Fortsatt digitalisering av verksamheten och fortsatt 

kompetensutveckling av gode män är fokus framöver. De synpunkter som 

länsstyrelsen framfört vid granskning rör äldre akter som nu ordnas och 

sammanförs i ett arkiv. Nyligen överlämnade kommunstyrelsen ett svar till 

revisionen om verksamheten. 

 

Den föredragning som motionärerna refererar till utgjorde en del i 

budgetberedningens arbete som ledde fram till en förstärkning av 

verksamheten och som fastställdes av fullmäktige i strategisk plan 18 

december 2017. 

 

Överförmyndarnämnden och Kommunledningsstaben gör två delårsrapporter 

och årsredovisning vilket är gängse rapportering för alla verksamheter till 

fullmäktige. Därutöver finns kommundirektörens månadsrapport till 

kommunstyrelsen vid avvikelser. 

 

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 18 (41) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-04-23  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

KF § 76 forts.  

 

Uppdrag är lämnat om gemensam överförmyndarnämnd med Eda och om 

fortsatt analys av verksamheten. 

 

Beslutsunderlag 

Henrik Samuelssons (M), Kristina Bengtsson Nilssons (M) och Börje 

Wahlunds (M) motion den 27 november 2017 

Kommunfullmäktiges protokoll den 27 november 2017, § 244 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 23 februari 2018 

Kommunledningsutskottets protokoll den 5 mars § 43 

Kommunstyrelsens protokoll den 9 april 2018, § 61 

 

Under överläggningen yttrar sig Henrik Samuelsson (M), Peter Söderström 

(S) 

Yrkande 

Henrik Samuelsson (M) tar tillbaka sina att-satser i motionen och önskar  

göra följande tilläggsyrkande; att Kommunstyrelsen återkommer till 

Kommunfullmäktige med en analys så snart som möjligt  

 

Peter Söderström (S) bifaller tilläggsyrkandet och att motionen därmed ska 

anses besvarad  

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 19 (41) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-04-23  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 77 Dnr KS 2017/203-009 

Motion om början med sex timmars arbetsdag 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen då egna försök inte ryms 

inom befintlig budget samt att andra åtgärder genomförs i syfte att sänka 

ohälsotalen. 

Sammanfattning 

Barbara Hinsch (Mp) yrkar i sin motion att Arvika kommun så fort som 

möjligt reder ut när och hur den första gruppen inom Vård och omsorg kan 

börja med en sex timmars arbetsdag utan löneminskning. Barbara Hinsch 

hänvisar till en artikel i DN från 19 januari 2017 där det framgår att 

Huddingeakuten kommit ut ur en kris med personalflykt och höga 

sjukskrivningstal på detta sätt.  

 

I motionen hänvisas även till en artikel i DN från 7 januari 2017 med 

rubriken ”Stressen drabbar kvinnor hårdast”. Av artikeln framgår att 

arbetsbördan från hem, barn och arbete blir en allt större fälla för kvinnor 

och att det finns allt mindre tid för återhämtning både på arbetet och hemma. 

Utmattningssjuka är ett samhällsproblem som kostar kommunerna ofantliga 

summor. Hårdast drabbade är skola och vård och omsorg. 

Beslutsunderlag 

Motion från B Hinsch (Mp) om sex timmars arbetsdag den 25 januari 2017 

Kommunfullmäktiges protokoll den 30 januari 2017, § 23 

Kommunförvaltningens tjänsteskrivelse den 14 mars 2018 

Kommunledningsutskottets protokoll de 3 april 2018, § 50 

Kommunstyrelsens protokoll den 9 april 2018, § 62 

 

Under överläggningen yttrar sig Barbara Hinsch (MP), Mattias Forsberg (V), 

Sten Fransson (S), Aina Wåhlund (S), Peter Söderström (S) , Henrik 

Samuelsson (M), Lena Kandergård (S) 

Bedömning 

Frågan om sex timmars arbetsdag har nyligen tagits upp. Den 21 april 2016 

lämnade Mattias Forsberg (V) och Gert Raiml (V) in en motion för införande 

av sex timmars arbetsdag (KS 2016/559). I samband med detta gjordes en 

beräkning för att se vad sex timmars arbetsdag skulle innebära 

kostnadsmässigt. Beräkningen gjordes för kommunens äldreomsorg. 

Beräkningen visade en kostnadsökning för verksamheten med drygt 47 500 

tkr. 

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 20 (41) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-04-23  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

KF § 77 forts. 

 

Frågan diskuterades även vid ett Kommunråd. Av diskussionen framkom att 

andra åtgärder för att minska ohälsotalen prövas och att ytterligare åtgärder 

bör prövas innan ett försök med generell sänkning av arbetstiden genomförs 

vid någon enhet. Kommunstyrelsen gav förvaltningen i uppdrag att bevaka 

pågående försök att införa sex timmars arbetsdag. Kommunfullmäktige 

avslog den av (V) inlämnade motion. 

Yrkande 

Barbara Hinsch (MP) yrkar återremiss av ärendet 

Mattias Forsberg (V) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Aina Wåhlund (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Peter Söderström (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Henrik Samuelsson (M) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Lena Kandergård (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar Kommunfullmäktige om frågan ska avgöras idag, och 

finner att Kommunfullmäktige beslutar att frågan ska avgöras idag. Därmed 

faller yrkandet om återremiss och det finns bara ett förslag till beslut.  

Beslutet skickas till 

Barbara Hinsch (MP) 

Kommundirektör 

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 21 (41) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-04-23  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 78 Dnr KS 2017/1245-008 

Medborgarförslag om bro över järnvägen 

Kommunfullmäktiges beslut 

Arvika kommun tackar för förslagsställarens engagemang och de synpunkter 

som lämnats i medborgarförslaget. 

 

Kommunfullmäktige konstaterar att det pågår utredningsarbete om hur 

säkerheten vid passagen Järnvägsgatan-Hamngatan kan stärkas, dels på kort 

sikt och dels på lång sikt. 

Sammanfattning 

Förslagsställaren föreslår att bygga en bro över järnvägen vid korsningen 

Järnvägsgatan-Hamngatan, vid överfarten till hamnområdet. 

Beslutsunderlag 

Kommunfullmäktiges protokoll den 30 oktober 2017, § 223 

Henry Lindbloms medborgarförslag den 23 oktober 2017 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 16 februari 2018 

Kommunledningsutskottets protokoll den 5 mars, § 40 

Kommunstyrelsens protokoll den 9 april 2018, § 63 

Bedömning 

Det pågår en åtgärdsvalsstudie för spårområdet i Arvika med syfte att föreslå 

åtgärder för att skapa en bättre och säkrare förbindelse för oskyddade 

trafikanter och fordon mellan Arvika centrum och hamnområdet. ÅVS:en 

ingår också som en del i arbetet med framtagandet av den fördjupade 

översiktsplanen för hamnområdet. Passagen vid Järnvägsgatan-Hamngatan 

ingår i ovan nämnda utredningar. 

 

Det pågår en dialog med Trafikverket angående förstärkningsåtgärder vid 

och intill passagen, såsom t ex uppsättning av staket, för att förhindra 

spårspring. 

 

Den bro som förslagsställaren föreslår ska användas är gång- och 

cykelvägsbron över 61:an som blev påkörd för ett par år sedan. Bron är 

skrotad, eftersom försäkringsbolaget som blev ägare till bron gjorde 

bedömningen att den inte skulle återanvändas som bro. 

Beslutet skickas till 

Henry Lindblom 

Planeringschef 

  



 

 

Sammanträdesprotokoll 22 (41) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-04-23  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 
 

KF § 79 Dnr KS 2017/946-008 

Medborgarförslag om att belysa stugor och träd på 
Sågudden 

Kommunfullmäktiges beslut 

Arvika kommun tackar för förslagsställarens engagemang och de synpunkter 

som lämnats i medborgarförslaget. 

 

Kommunfullmäktige konstaterar att de två gång- och cykelleder som finns 

inne på området är belysta vilket anses tillräckligt. Eventuell belysning av 

stugorna är Fornminnesföreningen Såguddens ansvar. 

Sammanfattning 

Sture Andersson föreslår i medborgarförslag att stugor och träd på Sågudden 

belyses. Att våra grönområden och parker är väl belysta är en viktig 

trygghetsfaktor. På Sågudden finns belysning längs de två gång- och 

cykelstråk som finns i området. Grönområdet är kommunens ansvar och 

bedömningen är att belysningen längs gång- och cykelstråken är tillräcklig. 

Det ena stråket belystes i höstas, vilket avsevärt förbättrade tryggheten i 

området. Belysning av stugor är en fråga för Fornminnesföreningen 

Sågudden. 

Beslutsunderlag 

Kommunfullmäktiges protokoll den 28 augusti 2017, § 167 

Sture Anderssons medborgarförslag den 10 augusti 2017 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 15 februari 2018 

Kommunledningsutskottets protokoll den 5 mars § 41 

Kommunstyrelsens protokoll den 9 april 2018, § 64 

Beslutet skickas till 

Sture Andersson 

  

  

  

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 23 (41) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-04-23  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 80 Dnr KS 2017/1472-008 

Medborgarförslag om separata laddstationer för elbilar 
som inte inkräktar på de parkeringsplatser som finns i 
kommunen 

Kommunfullmäktiges beslut 

Arvika kommun tackar för förslagsställarens engagemang och de synpunkter 

som lämnats i medborgarförslaget. 

 

Kommunfullmäktige konstaterar att i samband med att andelen el- och 

hybridbilar ökar behövs även fler laddstationer. Planeringsmässigt kommer 

vi behöva bidra till att fler laddstationer kommer till stånd. I samband med 

detta bör även alternativa platser ses över. 

Sammanfattning 

Kim Hedengård föreslår att fler laddstationer för hybrid- och elbilar sätts upp 

i kommunen. Detta med anledning av att antalet elbilar och hybrider ökar i 

antal och därmed också behovet av laddstationer. Laddstationerna bör enligt 

förslagslämnaren inte inkräkta på befintliga parkeringsplatser. 

Kommunstyrelsens protokoll den 9 april 2018, § 

Beslutsunderlag 

Kim Hedengårds medborgarförslag den 8 december 2017 

Kommunfullmäktiges protokoll den 18 december 2017, § 247 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 30 januari 2018 

Kommunledningsutskottets protokoll den 5 mars § 39 

Kommunstyrelsens protokoll den 9 april, § 65 

 

Under överläggningen yttrar sig Henrik Samuelsson (M) 

Beslutet skickas till 

Kim Hedengård 

Bitr. kommundirektör 

Utredningssekreterare 

  

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 24 (41) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-04-23  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 81 Dnr KS 2017/486-008 

Medborgarförslag om försöksverksamhet med praktisk 
utbildning 

Kommunfullmäktiges beslut 

Arvika kommun tackar för förslagsställarens engagemang och de synpunkter 

som lämnats i medborgarförslaget. 

 

Kommunfullmäktige konstaterar vikten av att eleverna i grundskolan 

förbereds på bästa sätt så att de kan antas till ett gymnasieprogram. Att göra 

som förslagsställaren föreslår anses därför inte möjligt. 

Sammanfattning 

Erik Torstensson föreslår i ett medborgarförslag att Arvika kommun hos 

Skolverket ansöker om att få starta försöksverksamhet med praktisk 

utbildning för elever i årskurs 8 och 9 i samarbete med gymnasieskolan. 

Beslutsunderlag 

Erik Torstenssons medborgarförslag den 27 mars 2017 

Kommunfullmäktiges protokoll den 27 mars 2017, § 76 

Lärande och stöds tjänsteskrivelse den 26 februari 2018 

Utskottet lärande och stöds protokoll den 7 mars 2018, § 26 

Kommunstyrelsens protokoll den 9 april 2018, § 66 

 

Under överläggningen yttrar sig Kristina Bengtsson Nilsson (M), 

Henrik Axelsson (S), Barbara Hinsch (MP), Peter Söderström (S) 

Nils-Gunnar Andersson (S), Gösta Frödin (L), Ingela Jonsson (C) 

Mattias Forsberg (V)  

Bedömning 

Möjligheten till arbete i dagens samhälle är i hög grad förknippat med en 

godkänd gymnasieutbildning. De ungdomar och vuxna som inte har 

gymnasiekompetens har mycket svårt att ta sig in på arbetsmarknaden. I 

princip alla arbetsgivare kräver också detta. Att i grundskolan föra in mer 

praktisk utbildning skulle medföra att inte utbildningssystemet hänger ihop. 

Yrkande 

Henrik Axelsson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Barbara Hinsch (MP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Peter Söderström (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Mattias Forsberg (V) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

 

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 25 (41) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-04-23  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

KF § 81 forts. 

Beslutet skickas till 

Erik Torstensson 

Verksamhetschefen 

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 26 (41) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-04-23  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 82 Dnr KS 2018/331-140 

Näringslivsstrategi 2018-2020 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att med de redaktionella ändringar som 

föreslagits, godkänna förslag till näringslivsstrategi för Arvika kommun 

2018-2020. 

Sammanfattning 

Förslag till näringslivsstrategi för Arvika kommun för perioden 2018-2020 

har arbetats fram av Näringslivslotsen och överlämnas till Kommunstyrelsen 

för ställningstagande. Företrädare för näringslivet och förtroendevalda har 

under sen höst och vår tagit del av förslaget och lämnat synpunkter vilka 

arbetats in i dokumentet. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 7 mars 2018 

Näringslivsstrategi för Arvika kommun 2018-2020 

Kommunledningsutskottets protokoll den 19 mars § 45 

Kommunstyrelsens protokoll den 9 april 2018, § 67 

 

Under överläggningen yttrar sig Gösta Frödin (L), Henrik Samuelsson (M) 

Mona Smedman (C), Peter Söderström (S), Kristina Bengtsson Nilsson (M) 

Yrkande 

Gösta Frödin (L) yrkar att näringslivsstrategin för 2018-2020 kompletteras 

med en bilaga med de aktuella projekten/målen, under rubriken ”aktuella mål 

och aktiviteter 18-20” eller liknande. 

Henrik Samuelsson (M) yrkar att en redaktionellt tillägg görs i texten 

Mona Smedman (C) yrkar bifall till Göstas och Henriks motioner, samt att 

ett redaktionellt tillägg görs i texten 

Peter Söderström (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut, 

samt påpekar att Per-Olov Ålanders (C) yrkande i Kommunstyrelsen har 

fallit bort ur protokollet och måste läggas till på nytt 

Kristina B Nilsson (M) yrkar bifall till Henrik Samuelssons (M), Mona 

Smedmans (C) och Gösta Frödins (L) yrkande 

 

 

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 27 (41) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-04-23  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

KF § 82 forts. 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar Kommunfullmäktige om förslaget till Näringslivsstrategi 

2018-2020 kan godkännas med de föreslagna redaktionella ändringarna och 

finner att Kommunfullmäktige kan godkänna förslaget.   

 

Ordföranden ställer Gösta Frödins (L) yrkande om att näringslivsstrategin för 

2018-2020 kompletteras med en bilaga med de aktuella projekten/målen, 

under rubriken ”aktuella mål och aktiviteter 18-20” eller liknande, mot 

Kommunstyrelsens förslag till beslut med de redaktionella ändringarna, och 

finner att Kommunfullmäktige bifaller Kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Beslutet skickas till 

Bitr. kommundirektör 

Näringslivsutvecklare 

Turistchef 

Kulturchef 

Planeringschef 

Myndighetschef  

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 28 (41) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-04-23  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 83 Dnr KS 2018/290-534 

Bredbandsstrategi 2018-2020 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta bredbandsstrategi för Arvika 

kommun 2018-2020. 

Sammanfattning 

Arvika kommun vill med bredbandsstrategin skapa en långsiktig målbild för 

utbyggnaden av bredband. Den ska ge vägledning och vara ett stöd till alla 

verksamheter inom kommunkoncernen i arbetet med att prioritera, planera 

och genomföra digitala utvecklingsinsatser samt se till att verksamheterna 

utvecklar och har en kontinuerligt hög säkerhet inom ansvarsområdet. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 27 februari 2018 

Bredbandsstrategi för Arvika kommun 2018-2020 

Kommunledningsutskottets protokoll den 19 mars § 46 

Kommunstyrelsens protokoll den 9 april 2018, § 68 

Beslutet skickas till 

Kommundirektör 

Bitr. kommundirektör 

Arvika Kommunnät AB 

IT-chef 

Projektledare IT 

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 29 (41) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-04-23  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 84 Dnr KS 2018/387-254 

Fastighetsreglering - Rådane 1:103 till Rådane 1:106 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att:  

- Godkänna försäljningen genom fastighetsreglering för del av fastigheten 

Rådane 1:103 motsvarande ca 683 kvm.  

- Uppdra till kommunstyrelsens ordförande Peter Söderström 

och kommundirektör Mikael Jareke att underteckna handlingarna. 

Sammanfattning 

Fastigheten Rådane 1:103 ägs idag av kommunen och gränsar till fastigheten 

Rådane 1:106 som ägs av Arvika Fastighets AB. I samband med att AFAB 

ska sälja en del av sin fastighet Rådane 1:106 kom frågan upp hur 

kommunen vill göra med en del av sin fastighet Rådane 1:103. 

 

Innan bolagiseringen ägde kommunen hela detta område. I samband med den 

fastighetsregleringen som skedde vid bolagiseringen valdes det att behålla en 

del av fastigheten Rådane 1:103 i kommunens ägo och inte reglera in hela 

området i Rådane 1:106. Orsaken var då att det fanns en lekplats på 

markområdet som fortfarande skulle vara kvar i kommunens ägo. Idag finns 

ingen lekplats kvar och ett förslag att sälja en del av kommunens fastighet 

Rådane 1:103 till AFABs fastighet Rådane 1:106 har därmed diskuterats. 

AFAB säljer i sin tur allt vidare till sin köpare. 

 

Om detta genomförs får området en bättre fastighetsindelning och 

kommunen behöver inte sköta markområdet där lekplatsen stått utan 

överlåter detta till den nya tillträdande ägaren av Rådane 1:106. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 23 mars 2018 

Förslag till överenskommelse om fastighetsreglering den 26 mars 2018 

Karbilaga den 26 mars 2018 

Kommunstyrelsens protokoll den 9 april 2018, § 70 

Beslutet skickas till 

Ekonomiavdelningen 

Mark- och exploateringsingenjören 

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 30 (41) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-04-23  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 85 Dnr KS 2018/463-009 

Motion om införande av Örebromodellen vid 
upphandlingar i de kommunala bolagen för ökad social 
hållbarhet, remiss 

Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen remitteras till Kommunstyrelsen för beredning. 

Sammanfattning 

Lars-Ove Jansson (S) inkommer med en motion om att införa 

Örebromodellen vid upphandlingar i de kommunala bolagen. 

Beslutsunderlag 

Lars-Ove Janssons motion den 10 april 2018 

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 31 (41) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-04-23  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 86 Dnr KS 2018/436-009 

Motion - Svea över 100 år som biograf och viktig i 
Arvikas kulturliv. Ökat kommunalt stöd stärker 
kulturen, remiss 

Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen remitteras till Kommunstyrelsen för beredning. 

Sammanfattning 

Gösta Frödin (L) inkommer med en motion om att Arvika kommun utreder 

förutsättningarna för att bevara och utveckla ”Svea” som en del i Arvikas 

kulturliv och kulturhistoria, samt utökar dess driftsbidrag. 

Beslutsunderlag 

Gösta Frödins (L) motion den 4 april 2018 

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 32 (41) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunfullmäktige 2018-04-23  

    

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KF § 87 Dnr KS 2018/203-007 

KPMG och Kommunrevisionen - Granskning av fysisk 
planering, för kännedom 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige tar del av informationen. 

Sammanfattning 

Kommunrevisionen överlämnar rapport avseende granskning av fysisk 

planering och bygglovhantering. Syftet med granskningen har varit att 

bedöma om kommunen har en tillräcklig styrning och uppföljning av 

verksamheten. 

 

Revisionen konstaterar i sin granskning att kommunen har en tillräcklig 

styrning och uppföljning av verksamheten. Revisionen önskar svar på några 

frågor: 

 

Tidplan för översiktsplanearbetet. 

Samverkan mellan planering och utveckling och bygglov. 

Säkerställa att nya detaljplaner upprättas för områden som inte omfattas av 

detaljplan. 

  

Kommunstyrelsen beslutade att anta yttrandet och överlämna det som svar 

till Revisionen.  

Beslutsunderlag 

KPMG AB och Kommunrevisionen - Granskning av fysisk planering 

Kommunledningsstabens och Myndighetsstabens tjänsteskrivelse den 16 

februari 2018 

Kommunledningsutskottets protokoll den 5 mars § 32 

Kommunstyrelsens protokoll den 9 april 2018, § 

Bedömning 

Det händer mycket inom vår kommun just nu. Det är högkonjunktur, vi har 

många som söker bygglov, vi har många pågående planuppdrag vad avser 

detaljplaner där både externa och interna parter är intressenter, vilket är 

glädjande. Fördjupad översiktsplan hamnen i Arvika är ett prioriterat projekt 

som är mycket viktigt för Arvikas framtid. Vår målsättning är att möta 

behoven och prestera rättsäkra och bra underlag och beslut. Vad avser 

revisionens synpunkt om tidplan för översiktsplanearbetet så har fullmäktige 

precis som sägs i rapporten antagit en aktualitetsförklaring av 

översiktsplanen.  
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Vi kommer för 2019 ta fram en tidplan för kommande arbete som beräknas 

pågå över något år. En översiktsplan kräver omfattande arbete och dialog. 

 

Rapporten tar också upp frågan om samverkan mellan planering och 

utveckling och bygglov. Den samverkan som finns idag fungerar bra och 

kommer fortsätta. Berörda chefer kommer ges i uppdrag att formalisera 

denna samverkan. 

 

Vad avser synpunkten att upprätta detaljplaner för områden som inte 

omfattas av detaljplan så är kommunens förhållningssätt att det bör finnas en 

motpart eller ett eget initiativ för att kommunstyrelsen ska ge ett planuppdrag 

och då finns alltid en ambition att bygga nytt eller bygga om. 

 

Det finns befintliga detaljplaner där vi kan starta exploatering av bostäder 

och Prästängen etapp tre är ett sådant område där bostadsbyggnation kan ske. 

Flera andra planer som också kommer ge möjlighet till byggnation och som 

ligger nära i tid är hamnområdet men också Jonsbol. Lediga tomter finns 

också för villabebyggelse. Vad avser verksamhetsområden så pågår en större 

markförberedelse i Lycke där det om några år kommer finnas möjligheter för 

företag att etablera sig. 
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KF § 88 Dnr KS 2018/204-007 

KPMG AB och Kommunrevisionen - Granskning av 
biståndshandläggning och verkställighet inom 
hemtjänsten, för kännedom 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige tar del av informationen. 

Sammanfattning 

Kommunens revisorer har genomfört en granskning av biståndshandläggning 

och verkställighet inom hemtjänsten. KPMG har genomfört granskningen. 

  

Syftet med granskningen har varit att bedöma om biståndshandläggning och 

verkställighet av insatser bedrivs ändamålsenligt och effektivt. 

  

Granskningen visar att biståndsbedömningen, styrningen och uppföljningen 

av den samma i allt väsentligt fungerar väl. Det framkommer dock en del 

brister avseende styrning och uppföljning beträffande verkställighet av 

hemvårdsinsatserna. 

  

Revisorerna har utifrån granskningen tagit fram ett antal rekommendationer, 

vilka kommunen har tagit till sig. Åtgärder har vidtagits och arbetet fortsätter 

under 2018. 

  

Kommunstyrelsen beslutade att anta yttrandet och överlämna det som svar 

till Revisionen. 

Beslutsunderlag 

Vård och omsorgs tjänsteskrivelse den 26 januari 2018 

Revisionsrapport granskning avseende biståndshandläggning och 

verkställighet inom hemtjänsten den 5 februari 2018 

Utskottet vård och omsorgs protokoll den 15 mars 2018, § 17  

Kommunstyrelsens protokoll den 9 april 2018, § 

Bedömning 

De senaste åren har det skett en negativ kostnadsutveckling inom 

hemvården. Revisionen rekommenderar att kostnadsanalyser behöver tas 

fram och granskas. Detta i syfte att utreda varför Arvikas kostnader är högre 

än jämförbara kommuner. 

 

Verksamhetens verksamhetsutvecklare har under hösten 2017 och början av 

2018 haft i uppdrag att se över förutsättningar för verkställighet i hemvården 

att klara uppdraget inkluderat ekonomin. Förbättringsområden, som har  
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uppmärksammats är behov av att brukarnas insatser planeras med fokus på 

att minska den arbetstid, som handlar om att förflytta sig mellan olika 

brukare. Dessutom behövs en översyn av personalens arbetsschema med 

fokus på att arbetstiden ska planeras utifrån verksamheten och brukarnas 

behov. Verksamhetsutvecklaren har också uppmärksammat vikten av att 

enheterna tillsammans bättre behöver använda den överkapacitet som uppstår 

när behov av insatser minskar i en enhet. Enhetscheferna har en ny 

uppdaterad uppföljningsmall där ekonomin och nyckeltal följs upp varje 

månad. Controller har dessutom regelbundna månatliga möten med cheferna 

för att följa upp det ekonomiska läget samt bidra till att cheferna vidtar 

åtgärder. Studiebesök har planerats in till andra kommuner, som har en bättre 

kostnadsutveckling än Arvika. Syftet är att lära av andra och se vad som är 

möjligt att förändra i vår kommun. 

 

Det framkommer i granskningen att kommunstyrelsens mål inte har brutits 

ner till att fungera som styrsignaler på enhetsnivå inom hemvården. 

Avdelning hemvård har efter granskningen arbetat med kommunstyrelsens 

verksamhetsmål för 2018 - 2020. Enhetscheferna har tillsammans med 

ansvarig avdelningschef tagit fram aktiviteter, som ska bidra till att nå 

uppsatta mål och dessa kommer regelbundet att följas upp. 

 

Ledningssystemet för det systematiska kvalitetsarbetet behöver användas 

fullt ut i verkställighet. Verksamheten har från 2018 riktat personella 

resurser, som ska ha fokus på framtagande av processer i hemvården. 

Samtidigt kommer ledningssystemet att implementeras i verkställighet. 

 

Genomförandeplanerna behöver ha en bättre kvalitet. Viktigt att de upprättas 

med den enskilde brukaren för att de ska ge det stöd, som behövs när 

personalen ska utföra beviljade insatser. Detta är ett arbete, som har 

tydliggjorts i samband med att all personal i hemvården har utbildats under 

hösten 2017. I samband med utbildningen har det också tydliggjorts att 

genomförandeplanerna ska vara klara senast inom fyra veckor efter beslut 

om insats. 

 

I granskningen lyfter man att det behöver tydliggöras för när utrednings- och 

dokumentations modellen IBIC (Individens behov i centrum) införs. 

Projektledare ansvarar för arbetet och från april 2018 kommer modellen att 

testas i en enhet. Målsättningen är att hela verksamheten arbetar enligt 

modellen om ett år. 
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KF § 88 forts.  

 

Det framkommer att vissa styrdokument och riktlinjer saknar datum för när 

de tagits fram och det framkommer ej heller alltid vem som är ansvarig eller 

vem som har beslutat dokumenten. Ledningsgruppen har beslutat att rutin 

ska tas fram under våren 2018 för att tydliggöra vilka uppgifter, som ska 

framgå på ett dokuments framsida. 
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KF § 89 Dnr KS 2018/323-007 

KPMG AB och Kommunrevisionen - Granskning av 
samverkan kring missbruksvård, för kännedom 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige tar del av informationen. 

Sammanfattning 

Arvika kommuns revisorer har tillsammans med revisorerna i Landstinget, 

Eda, Filipstad, Forshaga, Hagfors, Hammarö, Karlstad, Kristinehamn, 

Munkfors, Storfors, Sunne, Säffle, Torsby och Årjäng genomfört en 

gemensam granskning avseende samverkan kring missbruksvården i 

Värmland. 

  

Kommunstyrelsen rekommenderas säkerställa att ett antal kriterier efterlevs. 

Kommunstyrelsen beslutade att anta yttrandet och överlämna det som svar 

till Revisionen. 

Beslutsunderlag 

Lärande och stöds tjänsteskrivelse den 13 mars 2018 

Revisionsrapport kring granskning av kommunens samverkan kring 

missbruksvård den 5 mars 2018 

Utskottet lärande och stöds protokoll den 21 mars 2018, § 30 

Kommunstyrelsens protokoll den 9 april 2018, § 

Bedömning 

• Gällande överenskommelser är aktuella och upprättade för att säkerställa 

att de nationella riktlinjerna efterlevs. Överenskommelsen är implementerad 

bland socialtjänstens, Vuxenenhetens, personal. Det finns en strukturerad 

form av samverkan mellan socialtjänstens Vuxenenhet och 

öppenvårdspsykiatrin samt socialtjänstens Socialpsykiatri, bl.a. i form av 

dialogmöten runt gemensamma ärenden i och i form av nätverksmöten för 

ökad samverkan och kunskapsutbyte. Eventuella oklarheter gällande 

efterlevande av riktlinjer hanteras inom ramen för denna samverkan. 

 

• Användande av SIP och standardiserade bedömningsinstrument återfinns i 

socialtjänstens, Vuxenenhetens, strukturerade målarbete som mätbara 

kvantitativa mål och i enhetens uppföljningsdokument som synliga nyckeltal. 

Dessa följs upp och revideras vid behov. SIP och standardiserade 

bedömningsinstrument likt AUDIT/DUDIT används alltid i 

utredningsförfarande vid socialtjänstens Vuxenenhet så långt det är möjligt 

och klienten samtycker till det. 
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• Uppföljning gällande lokala riktlinjer och styrdokument sker kontinuerligt i 

samverkan med styrgruppen och i direkt kontakt med berörda verksamheter 

och i specifika ärenden. 

 

Socialtjänsten bedöms efterleva de av revisorerna rekommenderade 

kriterierna vad gäller samverkan kring missbruksvården. 
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KF § 90 Dnr KS 2018/502-007 

Revisionsrapport över årsredovisning 2017 

Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendet bordläggs till Kommunfullmäktiges sammanträde i maj månad. 

Sammanfattning 

De av fullmäktige utsedda revisorerna har granskat den verksamhet som 

bedrivits i styrelse, nämnder och fullmäktigeberedningar och genom utsedda 

lekmannarevisorer den verksamheten i koncernen Arvika Stadshus AB samt 

Stiftelsen Glasskogens Naturreservat under år 2017. 

  

Styrelse, nämnder och beredningar ansvarar för att verksamheten bedrivs 

enligt gällande mål, beslut och riktlinjer samt de föreskrifter som gäller för 

verksamheten. De ansvarar också för att det finns en tillräcklig intern 

kontroll och återredovisning till fullmäktige. 

Revisorerna ansvarar för att granska verksamhet, intern kontroll och 

räkenskaper samt att pröva om verksamheten bedrivits enligt fullmäktiges 

uppdrag och mål samt de föreskrifter som gäller för verksamheten. 

  

Granskningen har utförts enligt kommunallagen, god revisionssed i 

kommunal verksamhet och kommunens revisionsreglemente. Granskningen 

har genomförts med den inriktning och omfattning som behövs för att ge 

rimlig grund för bedömning och ansvarsprövning. Revisorernas analyser av 

väsentlighet och risk har varit vägledande för valet av granskningsinsatser 

och har utgjort grunden till revisionsplanen för verksamhetsåret 2017. 

Revisorerna har löpande tagit del av styrelsens och nämndernas verksamhet 

via protokoll och andra beslutsunderlag samt genom samtal med 

förtroendevalda och tjänstemän. Vidare har räkenskaperna samt den interna 

kontrollen granskats. Träffar har genomförts med deras uppdragsgivare, 

Kommunfullmäktiges presidium. KPMG har biträtt dem vid revisionen. 

 

Resultatet och omfattningen av genomförd granskning av genomförd 

granskning framgår nedan och i bilaga 1 Revisorernas redogörelse, bilaga 2 

Lekmannarevisorernas granskningsrapport, bilaga 3 Revisionsberättelser 

från de kommunala företagen, bilaga 4 granskningsrapport drifts- och 

servicenämnden samt i bilaga 5 granskningsrapport hjälpmedelsnämnden. 

Kommunrevisionen bedömer att: 

Styrelse, nämnder och fullmäktigeberedningar i Arvika kommun har i allt 

väsentligt bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk 

synpunkt tillfredsställande sätt. 

Räkenskaperna är i allt väsentligt rättvisande. 

Styrelsens och nämndernas interna kontroll har varit tillräcklig. 
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Resultatet enligt årsredovisningen är sammantaget i allt väsentligt förenligt 

med de finansiella mål och verksamhetsmål som fullmäktige uppställt. 

I granskningen av överförmyndarnämnden har kommunrevisionen noterat 

bristande måluppfyllelse och styrning och avser därför att under 2018 

fortsätta att särskilt bevaka överförmyndarnämndens verksamhet.   

Revisorerna tillstyrker att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse och 

nämnder samt enskilda ledamöter i dessa organ. 

Revisorerna tillstyrker att kommunens årsredovisning godkänns. 

Beslutsunderlag 

Revisionsrapport över årsredovisning 2017 den 12 april 2018 

Bilaga 1 Revisorernas redogörelse 2017 

Bilaga 2 Lekmannarevisorernas granskningsrapporter 2017 

Bilaga 3 Revisionsberättelser från de kommunala företagen 2017 

Bilaga 4 Granskningsrapport drifts- och servicenämnden  

Bilaga 5 Granskningsrapport hjälpmedelsnämnden 

Beslutet skickas till 

Kommundirektören 

Ekonomichefen 

Verksamhetscheferna 

Revisionen 
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KF § 91 Dnr KS 2018/526-008 

Medborgarförslag om ny högstadieskola, remiss 

Kommunfullmäktiges beslut 

Medborgarförslaget remitteras till Kommunstyrelsen för beslut. 

Sammanfattning 

Carin Martin inkommer med ett medborgarförslag där hon föreslår att Arvika 

kommun prövar alternativet att förlägga en ny högstadieskola till ANCs 

lokaler eller i nära anslutning till dem. 

Beslutsunderlag 

Carin Martins medborgarförslag den 13 april 2018 

 
 


